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PURA: “VANNOMRÅDET BUNNEFJORDEN MED 
ÅRUNGEN- OG GJERSJØVASSDRAGET” 
 

 Møtegruppe: Styringsgruppen i PURA 
 

 

Til stede: 

 

Tom-Arne Tørfoss, Ås kommune, leder av styringsgruppen, møteleder 
Wenche Folberg, Nesodden kommune 
For Georg Smedhus: Odd Henning Unhjem, Frogn kommune 
Elin Tangen Skeide, Viken fylkeskommune (via Teams) 
Otto Galleberg, Statsforvalteren i Oslo og Viken  
Anita Borge, vannområdeleder PURA 

  
Forfall: 

 

Øyvind Henriksen, Nordre Follo kommune 
Georg Smedhus, Frogn kommune  
 

Møtested: Rådhuset, Ås; møterom 1. etg. 

Møtetid: 10.11.2022 kl. 09.00 - 10.30 

Referent: Anita Borge 

Neste møte: 
 

Vår 2023. Tidspunkt avtales senere 
 

Vi startet møtet med en presentasjonsrunde. 
 

 

Sak 
nr. 

 

Tema 
 

Vedtak/oppfølging 
 

Ansvarlig 

 

1 

 

Godkjenning av 
møtereferat fra 
møte 01.04.2022 
 

 

Kommentar vedr. sak 2 Økonomi: 
Følgende setning tas inn under revidert budsjett 2021: 
"Budsjettet justeres ved et vedtak påfølgende år". 
 

To setninger under sak 2 var tatt inn for referentens egen 
regning. Det ble bedt om at disse setningene tas inn i 
referatet fra dagens møte. Dette gjelder følgende punkter 
med de nevnte setninger:  
Under revidert budsjett for 2021: 
- Det er ønskelig at revidert budsjett vedtas i inneværende 
år, det vil si før jul. (For referentens egen regning, ikke 
fremført i møtet: Dette blir vanskelig, siden vi ofte får 
tilskuddsmidler helt inn mot jul hvert år.) 
 

Under budsjett 2022: 
- det er ønskelig at den endelige størrelsen av bundet 
 

 

alle 
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driftsfond settes inn i budsjettet (For referentens egen 
regning, ikke fremført i møtet: Dette blir vanskelig, siden 
budsjettet settes opp i november/desember året før. Da kan 
både inntekter og utgifter ut året være noe usikkert og 
endelig størrelse på bundet driftsfond er ikke kjent før etter 
årsavslutning). 
 
Vedtak: Møtereferatet godkjennes. Legges ut på web-
siden til PURA. 
 

 

 
 
 
 
 
 
 

Anita 

 

2 
 

 

Vannområdets 
organisering 
 

 

Styrings-, prosjekt- og temagrupper: 
 

• Bakgrunn for dagens sammensetning av/deltakelse i 
gruppene – litt historikk: 
 

Saken ble utsatt til neste møte i påvente av deltakelse fra 
Georg Smedhus og Øyvind Henriksen. 
 
• Status for sammensetning av og deltakelse/mangel på 
deltakelse i gruppene: 
 

Saken ble utsatt til neste møte i påvente av deltakelse fra 
Georg Smedhus og Øyvind Henriksen. 
 

 

alle 
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Økonomi 

 

• Tildelte midler til nå i 2022 
Anita redegjorde for tildelte midler til vannområdet hittil i 
2022: 
• Tildeling av fylkeskommunale midler 2022: 
Kr. 158.461 tildelt ved tildelingsbrev av 02.05.2022 
 

• Tildeling av statlige midler 2022: 
Kr. 231.282 tildelt ved tildelingsbrev av 01.05.2022 
 

• Fagmidler til restaureringsprosjekter i Innlandet og Viken 
vannregion 2022: 
Kr. 100.000 tildelt etter søknad, øremerket reguleringsfiske 
i Østensjøvann 2022. 
 
I tillegg kan det nå søkes på restmidler (plan- og 
prosessmidler) hos vannregionmyndigheten. PURA vil 
søke. Statsforvalteren vil også gi tilskudd til tiltaksorientert 
vannkvalitetsovervåking 2022 i løpet av året. 
 

Informasjonen tas til orientering. 
  

 

Anita 
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Tiltaksorientert 
vannkvalitets-
overvåking i 
PURA 
  
 

 

Årsrapporter for 2021 i både kort- og langversjon ble i 
sommer publisert på PURAs hjemmeside.  
Anita redegjorde kort for status og for utarbeidelsen av 
trendrapporter som viser utvikling i vannkvalitet fra 2012. 
Det er en svak tendens til forbedring i flere av våre 
vannforekomster, spesielt i innsjøene. Klimaeffektene er en 
stor utfordring for måloppnåelse. Men: Ref. NIBIOs 
foredrag på Morsa-seminar: "Riktig arealbruk og effektiv 
tiltaksgjennomføring trumfer de økende klimaeffektene". 
Forskerne sier: Hadde vi ikke gjennomført tiltak ville 
tilstanden vært verre. 
  

Informasjonen tas til orientering. 
 

 

Anita  
 
 
 

https://pura.no/2022/06/21/arsrapport-for-vannkvalitetsovervakingen-2019/
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Regional vann-
forvaltnings-
plan med 
tiltaksprogram 
– godkjenning i 
Klima- og miljø-
departementet 

 

Anita redegjorde for prosessen frem til nasjonal 
godkjenning av de regionale vannforvaltningsplanene 
2022-2027, Elin supplerte.  
En tilråding fra Miljødirektoratet og andre berørte 
direktorater er blitt behandlet av Klima- og 
miljødepartementet og andre berørte departementer. I 
åpningsinnlegget på Nasjonal vannmiljøkonferanse 31. 
oktober lanserte klima- og miljøminister Espen Barth Eide 
den nasjonale godkjenningen av planene. Godkjente planer 
er lagt ut på Vannportalen. Kommunene oppfordres til å se 
på dokumentet som gjelder vår vannregion. Viktig å merke 
seg at det anføres noe om virkemidler på vann og avløp 
som kommunene kan ta mer aktivt i bruk. 
 

Informasjonen tas til orientering. 
 

 

alle 
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Ønske fra 
Statsforvalteren 
om utplassering 
av beitedyr ved 
Østensjøvann 
 

 

Det ble redegjort for kommunikasjonen med 
Statsforvalteren, seksjon for naturforvaltning innland og 
kyst, om deres ønske om utplassering av beitedyr rundt 
naturreservatet Østensjøvann. Møte mellom PURA og 
Statsforvalteren om dette er berammet til 15.11.2022. Fra 
PURA stiller Tom-Arne Tørfoss, Anita Borge, leder av 
temagruppe Biologi/limnologi Knut Bjørnskau, leder av 
temagruppe Landbruk Arne Ivar Sletnes og grunneier på 
Aschjem gård. Norconsult vil delta med faglige bidrag. 
Diskusjon i styringsgruppen om målkonfliktene mellom 
arbeidet etter vannforskriften og økt biomangfold. Skepsis 
til at et område der det er jobbet så effektivt og bra med 
reduksjon i forurensningen til innsjøen skal velges som 
område for beitende dyr. Miljødimensjonene ved tiltak for 
vannkvalitet og tiltak for økt biomangfold må løftes frem på 
møtet med Statsforvalteren 15.11. 
Flere negative momenter ved beite-tiltaket ble diskutert.  
 

Vedtak: Styringsgruppen holdes oppdatert i saken, ved i 
første rekke en redegjørelse for resultatet av møtet mellom 
PURA og Statsforvalteren 15.11.2022. 
 

 
Anita 

 
 

Tom-Arne 
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Hoved-
aktiviteter i 
PURA pr. 
november 2022 

 

Anita orienterte om aktiviteter som pågår pr. nå i 
vannområdet. Lysbildene som ble vist legges ved referatet. 
Diskusjon i gruppen på flere av punktene: 
- Bekymringsmelding vedr. regjeringens forslag til budsjett 
for 2023: Ifm. oppfølging av helhetlig tiltaksplan for 
Oslofjorden er det viktig å vise til det interkommunale 
samarbeidet som er på plass og som fungerer bra. 
PURA utarbeider noen kompakte lysbilder som lister opp 
vannområdets rolle som arena for samhandling innen 
arbeidet etter vannforskriften. 
Bekymringsmeldingen fra PURA + andre vannområder 
legges ved referatet. 
 

- Erosjonssikring av landbruksbekker: Det ble påpekt fra 
Statsforvalteren at dette er et tiltak med meget høy 
aktualitet for tiden, mange bønder understreker effekten av 
tiltaket. 
 

 
Anita 

https://www.regjeringen.no/no/aktuelt/et-stort-skritt-videre-for-a-na-vannmiljomalene/id2942694/
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Diskusjon på rekkefølgekrav, bekkelukking, overbelastning 
av rør og konsekvens for arealer. 
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Eventuelt 
 

Godkjenning av budsjett for PURA 2023:  
Forslag til budsjett sendes styringsgruppen pr. mail for 
kommentarer. I forslaget redegjøres det for 
tilskuddspostene. Tom-Arne får mandat til å godkjenne 
budsjettet etter innkomne kommentarer. 
 
Neste møte: 
Tema som er ønsket: Oppfølging av helhetlig tiltaksplan for 
Oslofjorden. 
Oppdatering i saken om beitedyr rundt Østensjøvann. 
Statsforvalteren foreslo at neste møte kombineres med en 
befaring. 
Det ble også påpekt at ved fremtidige møter i samme 
møtelokale som dagens bør det i innkallingen fremkomme 
hvordan man får adgang gjennom stengte ytterdører frem 
til møtelokalet. 
 

 

Anita 
Tom-Arne 

 
 
 
 
 

alle 

 


